
Sisällönkuvailun asiantuntijaryhmän kokous 31.5.2016, klo 10 - 14

Kirjastoverkkopalvelut, Kaikukatu 4, kokoushuone V620 (Kumina)

Läsnä: Maria Forsen, Arto Ikonen, Henna Paajala, Katri Rintamäki, Tarja Turunen, Ilkka Haataja, Minna
Kantanen, Hannele Dahl, Mirja Anttila, Tarja Mäkinen – Nina Hyvönen (esittelijä)

Poissa: Jaakko Tuohiniemi, Jaana Taylerson

1. Nina Hyvönen kertoi ryhmän edeltäjän Sisällönkuvailun asiantuntijaverkoston siirtymisestä Suomen
yliopistokirjastojen neuvoston (SYN) alaisuudesta osaksi Kansalliskirjaston asiantuntijaryhmiä.

2. Tarja Turunen (Itä-Suomen yliopisto) valittiin ryhmän puheenjohtajaksi loppuvuodeksi 2016, Mirja
Anttila ja Tarja Mäkinen vuorottelevat sihteereinä.

3. Keskusteltiin ryhmän tulevista tehtävistä ja edeltäjän Sisällönkuvailun asiantuntijaverkoston
työskentelystä ja keskenjääneistä asioista.

- Tulevaisuudessakin tarvitaan yhteistyötä ja yhteisiä kokouksia Kumean kanssa.
- Tavoitteena sisällönkuvailun käytäntöjen yhtenäistäminen laadukkaan sisällönkuvailun tukena.
- Sisällönkuvailuohjeen päivittäminen ja täydentäminen. Tarvitaan myös esimerkkejä
yksinkertaisista tapuksista
- RDA:n kehityksen seuraaminen sisällönkuvailun näkökulmasta

4. Sisällönkuvailuohjeen uusi versio sijaitsee Sisällönkuvailuverkoston wikissä Helsingin yliopiston
suljetulla wikialueella, jonne annetaan uusille ryhmäläisille tarvittavat oikeudet. Ohjeen
läpikäyminen on vielä hieman kesken, Jaakko Tuohiniemi tietää parhaiten mitkä alueet vaativat
vielä työstämistä. Mahdollisesti osa asioista käydään läpi ACP-kokouksessa.

5. Tänä vuonna ei järjestetä erillistä Sisällönkuvailupäivää vaan kysytään mahdollisuutta saada aikaa
Kuvailupäivässä (alustava päivämäärä 26.10.). Esiteltäisiin uusi ryhmä ja mahdollisesti RDA:n
sisällönkuvailualueiden ohjeistusta, mikäli ne siihen mennessä julkaistaan.

6. Genresanaston alaryhmä jatkanee toimintaansa. Sanaston julkaiseminen mahdollisesti FINTO-
palvelun kautta.

7. Mirja Anttila kertoi syksyllä kirjastoverkoston sisällönkuvailun asiantuntijoille lähetettävästä
kyselystä koskien siirtymistä YSAn käytöstä YSOn käyttöön. Mirja lupasi tuoda kyselyn
kommenteille ryhmälle ennen sen postittamista laajemmalle joukolle.  Lisäksi Mirja kertoi uudesta
GitHub-palvelussa ja FINTOssa toimivasta asiasanojen ehdotusjärjestelmästä joka on tarkoitus
avata piakkoin kaikkien käyttöön.

8. Seuraavat kokoukset: Ryhmä pitää tämän vuoden aikana vielä kaksi kokousta, seuraava kokous elo-
syyskuun vaihteessa. Asiasta lähetetään Doodle-kysely elokuussa.


